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RADA MIEJSKA RYDZYNY 
 

Protokół Nr VIII/2025 

 
z VIII Sesja Rady, która odbyła się w dniu 11 lutego 2025r. 

 
 

Obrady rozpoczęto 11 lutego 2025r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:21 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych, na 15 stanowiących ustawowy skład Rady Miejskiej Rydzyny. 

Obecni radni to: 

1. Piotr Burda 

2. Artur Chmiel 

3. Grażyna Dembicka 

4. Karol Dembicki 

5. Grzegorz Kostka 

6. Radosław Kulus 
7. Jan Nawrotkiewicz 

8. Piotr Patek 

9. Marek Pietrzak 

10. Dawid Różyński 

11. Roman Skiba 

12. Leszek Skrobała 

13. Bonifacy Skrzypczak 

14. Tomasz Szulc 

15. Łukasz Wleklik 

Nieobecny: radny Marek Pietrzak 

1. Otwarcie obrad Sesji. 

Otwarcia obrad VIII Sesji Rady Miejskiej dokonała Przewodniczący Rady pan Roman Skiba, który powitał 

wszystkich przybyłych na Sesję radnych Rady Miejskiej Rydzyny, Burmistrza Miasta i Gminy Rydzyna 

wraz ze swoimi współpracownikami, sołtysów Gminy Rydzyna, dyrektorów szkół i przedszkola, 

dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy oraz wszystkich zaproszonych gości: pana Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Lesznie brygadiera Jacka Sowińskiego, Asystenta Zespołu 

Dzielnicowych w Rydzynie aspiranta sztabowego Dariusza Żmudę oraz pana Damiana Gorwę 

Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rydzyny pan Roman Skiba przedstawił proponowany porządek obrad.  
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PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie obrad Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VI i VII Sesji Rady. 
4. Podsumowanie roku 2024 jako Roku Tadeusza Łopuszańskiego. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie    

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza związanych  

z  wykonaniem uchwał Rady. 

7. Informacja Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej w Rydzynie o stanie 

zabezpieczenia przeciwpożarowego i przeciwpowodziowego w gminie z uwzględnieniem 

stanów wysokiego zagrożenia, z udziałem Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Lesznie. 

8. Informacja Asystenta Zespołu Dzielnicowych w Rydzynie o stanie bezpieczeństwa  
w gminie. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2024 roku. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej Rydzyny oraz planów pracy Komisji – druk nr 68, 

b) przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 – 

druk nr 69, 

c) zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii publicznych dróg gminnych – druk nr 70, 

d) zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii publicznych dróg gminnych – druk nr 71, 

e) wyrażenia zgody na oddanie w najem nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk nr 

72, 

f) przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Jabłonna – druk nr 73, 

g) przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kaczkowo – druk nr 74, 

h) przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Dąbcze – druk nr 75, 

i) zmian w budżecie Gminy Rydzyna na 2025 rok – druk nr 76, 

j) zmiany Uchwały Nr VI/50/2024 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 17 grudnia 2024r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2025 – 2038 

– druk nr 77, 

k) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Rydzyna – druk nr 78. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie obrad Sesji. 

 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego porządku 

obrad. Pytań nie było.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Porządek zostały przyjęty jednogłośnie 14 głosami za. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (14) 
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Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

3. Przyjęcie protokołu z VI i VII Sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba poinformował, że Protokoły z VI i VII Sesji wyłożone były w 
Biurze Rady, zostały sporządzone zgodnie z przebiegiem obrad i nie wnosi do nich żadnych uwag. 

Zaproponował przyjęcie ich bez odczytywania. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Protokół Nr VI/2024 został przyjęty  jednogłośnie 14 głosami 

za. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad VI Sesji Rady.  

 

Wyniki głosowania 
TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (14) 

Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Protokół Nr VII/2025 został przyjęty  jednogłośnie 14 

głosami za. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad VII Sesji Rady. 

 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
TAK (14) 

Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

4. Podsumowanie roku 2024 jako Roku Tadeusza Łopuszańskiego. 

Podsumowania dokonał Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dąbczu pan Wojciech Jędrzejczak w formie 

prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik do protokołu. 
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5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Rydzyny pan Roman Skiba.  

Informacja w załączeniu protokołu. 

6. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza związanych z wykonaniem uchwał Rady. 

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Rydzyna pan Kornel Malcherek. 

Sprawozdanie w załączeniu protokołu. 
 

 

7. Informacja Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej  

w Rydzynie o stanie zabezpieczenia przeciwpożarowego  

i przeciwpowodziowego w gminie z uwzględnieniem stanów wysokiego 

zagrożenia, z udziałem Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Lesznie. 
 

Komendant Miejski PSP w Lesznie brygadier Jacek Sowiński przedstawił analizę sytuacji pożarowej  

i miejscowych zagrożeń, za cały miniony 2024 rok, odpowiedział również na zadane mu przez 
Przewodniczącego Rady Miejskiej pytania dotyczące fałszywych alarmów. 

Informację pana Komendanta Miejskiego uzupełnił pana Damian Gorwa – Komendant Gminny 

Ochrony Przeciwpożarowej. Odpowiedział również na pytania zadane przez radnego pana Tomasza 

Szulca odnośnie gminnych zawodów pożarowych oraz radnej pani Grażyny Dembickiej w sprawie 

zakupu dwóch defibrylatorów dla OSP.  

 

Informacja w załączeniu protokołu. 

 
8. Informacja Asystenta Zespołu Dzielnicowych w Rydzynie o stanie 

bezpieczeństwa w gminie. 

 
Informację o stanie bezpieczeństwa w gminie przedstawił Asystent Zespołu Dzielnicowych aspirant 

sztabowy Dariusz Zmuda, który udzielił również odpowiedzi na pytania zadane przez Przewodniczącego 

Rady pana Romana Skibę odnośnie kontaktów do dzielnicowych oraz radnej pani Grażyny Dembickiej 

w sprawie rowerów poruszających się po chodnikach oraz zwrócenia szczególnej uwagi na 

poruszających się hulajnogami, aby zachowywali większe bezpieczeństwo i byli widoczni dla kierujących 

pojazdami. 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba ogłosił 10 minutową przerwę… 

Po przerwie. 

 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2024 roku. 
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Przewodniczący Rady oddał głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej panu Janowi 

Nawrotkiewiczowi, który przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2024. 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w załączeniu protokołu. 
 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
 

a) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej Rydzyny oraz planów pracy Komisji – druk nr 68. 

 

Przewodniczący Rady Pan Roman Skiba powiedział, że poszczególne plany pracy były omawiana na 

komisjach branżowych, zapytał, czy radni mają pytania do tego druku. 

 

Radny pan Piotr Burda wyraził wątpliwość, że wszystkie plany pracy są głosowane łącznie, ponieważ 

zgadza się ze wszystkimi planami pracy, natomiast nie zgadza się  planem Komisji Rewizyjnej.  
 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba anim oddał głos radcy prawnemu panu Krzysztofowi 

Pietrzakowi odczytał najpierw projekt uchwały na druku nr 68. 

 

Radca prawny pan Krzysztof Pietrzak powiedział, że mamy projekt uchwały, który jest co roku 

praktycznie w podobnej wersji i do tej pory, nie budził żadnych wątpliwości. Uchwała w tej sprawie, 

przygotowywana jest od kilku lat co najmniej w podobnej wersji, czy wręcz identycznej. Do tej pory, 

nie budziła żadnych wątpliwości. W jednym głosowaniu, mamy plany pracy, tak naprawdę wszystkich 

komisji. Może powiedzieć tylko tyle, że jest to kwestia, leżąca po stronie indywidualnie każdego 
radnego, czy zagłosuje na tak, czy na nie, czy się wstrzyma. Nie ma możliwości głosowania cząstkowo, 

nad jakimś wybranym elementem z uchwały. Można głosować tylko na całością uchwały, albo tak, albo 

na nie, albo się wstrzymać. To są tylko te trzy możliwe opcje. Taki projekt uchwały był procedowany na 

komisjach i taki jest przedłożony Radzie i taka jest praktyka od wielu lat, zresztą nie tylko nasza, nie 

tylko w gminie Rydzyna. To ma służyć również usprawnieniu funkcjonowania tego organu, żeby nie 

rozdrabniać tych głosowań na poszczególne, bo byśmy w ten sposób mieli nie jedną, a pięć uchwał. 

 

Radny pan Tomasz Szulc zgłosił uwagę i pozycję, aby jednak rozdzielić te plany pracy, bo w innych latach 

nie było potrzeby, a na dzień dzisiejszy jest taka potrzeba, a jest możliwość rozdzielenia to na każdą 

komisję, zgodnie z uchwałą. Może to będzie więcej pracy, ale będzie to przejrzyste dla innych osób, 
które chcą głosować. Osobiście również jestem za tym, żeby to było rozdzielone, każda komisja 

oddzielną uchwałą. 

 

Ad vocem radny pan Jan Nawrotkiewicz powiedział, że wszyscy radni przyjęli porządek obrad i nikt nie 

miał obiekcji do tego punktu, zatem dlaczego teraz, jakieś spekulacje pojawiają się na ten temat. Poza 

tym poprosił radnego pana Piotra Burdę o wskazanie, co mu nie pasuje w tym planie Komisji 

Rewizyjnej, skoro plan komisji został zaopiniowany pozytywnie przez całą Komisję Rewizyjną, tylko nie 

przez pana radnego. Pan radny Piotr Burda miał obiekcję do tego, że kontrola o którą wnioskował jest 

według niego za późno, ponieważ chciał, aby to przeprowadzić niezwłocznie, a komisja zdecydowała, 

że będzie to w listopadzie.  Taką wówczas otrzymał pan radny odpowiedź. Nie rozumie zatem jakim 
celu pan radny prowadzi cały czas dyskusję w tym temacie. Dlatego zgłosił wniosek formalny 

zakończenie dyskusji w tym temacie.  

 

Radny pan Karol Dembicki złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przegłosowanie projektu 

uchwały w przedstawionej formie zgodnie z drukiem nr 68. 

  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Wniosek został przyjęty 13 głosami za przy 1 głosie  przeciw. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przegłosowanie projektu uchwały w przedstawionej 

formie zgodnie z drukiem nr 68.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
TAK (13) 

Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIE (1) 

Piotr Burda 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

Następnie Przewodniczący Rady pan Roman Skiba poddał cały projekt uchwały na druku nr 68 pod 

głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za  

przy 1 głosie przeciw i przyjmie numer VIII/67/2025. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej Rydzyny oraz planów pracy Komisji – druk nr 68.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 
Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIE (1) 

Piotr Burda 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

b) przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 – dfruk 

nr 69. 

Projekt uchwały przedstawiła szczegółowo Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

pani Inga Kaminiarz. 

 

Uzasadnienie projektu: 

Program „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 ma na celu zapewnienie usługi wsparcia na rzecz 

seniorów w wieku 60 lat i więcej przez świadczenie usług wynikających z rozeznanych potrzeb na 
terenie gminy, wpisujących się we wskazane w Programie obszary oraz poprawa poczucia 

bezpieczeństwa i możliwości samodzielnego funkcjonowania w miejscu zamieszkania osób starszych 

poprzez dostęp do tzw. „opieki na odległość”. Program osłonowy jest kontynuacją działań 

realizowanych w ramach programu Korpus Wsparcia Seniorów, edycja na rok 2022–2024. Adresatami 

Programu są seniorzy, którzy mają problemy z samodzielnym funkcjonowaniem ze względu na stan 
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zdrowia, prowadzący samodzielne gospodarstwa domowe lub mieszkający z osobami bliskimi, które 

nie są w stanie zapewnić im wystarczającego wsparcia. W ramach Programu Gmina Rydzyna planuje 

zakupić opaski lub inne urządzenia bezpieczeństwa wraz z systemem obsługi w oparciu o rozeznane w 

tym zakresie potrzeby seniorów oraz pokryć koszt obsługi systemu dla opasek lub innych urządzeń 

bezpieczeństwa zakupionych w ramach programu Korpus Wsparcia Seniorów, edycja na rok 2022–

2024. W ramach programu Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej „Korpus Wsparcia Seniorów” 

na rok 2025, gminy mają możliwość uzyskania wsparcia finansowego przystępując do tego programu 

poprzez podjęcie przez radę gminy  stosownej uchwały. 
 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba przedstawił opinie komisji problemowych do druku nr 69 

(opinie pozytywne). Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami za  

i przyjmie numer VIII/68/2025. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 – druk nr 69.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (14) 

Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

c) zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii publicznych dróg gminnych – druk nr 70. 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG Rydzyna pan Łukasz Bartkowiak. 

 

Uzasadnienie projektu: 

Droga o nawierzchni utwardzonej w miejscowości Rojęczyn, stanowi bezpośredni dojazd do Szkoły 

Podstawowej im. Armii Krajowej w Kaczkowie z siedzibą w Rojęczynie oraz przyległego do niej 

kompleksu boisk sportowych. Zaliczenie do kategorii dróg gminnych ma na celu pełne uregulowanie 

stanu prawnego istniejącej drogi, co umożliwi działania zgodne z ustawą o drogach publicznych, a więc 

wprowadzenie do ewidencji dróg gminnych, okresowe kontrole stanu technicznego drogi, ochronę pasa 
drogowego wraz z wydawaniem decyzji administracyjnych na umieszczenie w pasie drogowym 

urządzeń  i infrastruktury technicznej oraz decyzji na zajęcie pasa drogowego. Burmistrz Miasta i Gminy 

Rydzyna wystąpił do Zarządu Powiatu Leszczyńskiego o wydanie stosownej opinii w sprawie zaliczenia 

tej drogi do kategorii dróg gminnych. Zarząd Powiatu Leszczyńskiego Uchwałą Nr 126/2025 z dnia 30 

stycznia 2025 r. wyraził pozytywną opinię w przedmiocie zaliczenia przedmiotowej drogi do kategorii 

dróg gminnych publicznych.  

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba przedstawił opinie komisji problemowych do druku nr 70 

(opinie pozytywne). Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami za  

i przyjmie numer VIII/69/2025. 

Głosowano w sprawie: 

zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii publicznych dróg gminnych – druk nr 70.  
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Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (14) 

Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 
Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

d) zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii publicznych dróg gminnych – druk nr 71. 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG Rydzyna pan Łukasz Bartkowiak. 

 

Uzasadnienie projektu: 

Droga w miejscowości Dąbcze o przebiegu od drogi powiatowej nr 4801P do ul. Nad Zalewem jest 

ogólnodostępna i stanowi uzupełnienie istniejącej w gminie sieci drogowej.  Zgodnie z Uchwałą nr 

XLIII/336/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 14 czerwca 2022r. w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów w Dąbczu, pomiędzy ulicami: Łącznikową, Nad 

Zalewem, Wierzbową oraz drogą powiatową nr 4801P (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2022r. poz. 4843), ul. 

Wierzbowa oznaczona symbolem KD-L, zlokalizowana jest na terenach dróg publicznych, klasy lokalnej. 
W bieżącym roku kalendarzowym planuje się przebudowę nawierzchni jezdni z kostki brukowej 

betonowej. Zaliczenie do kategorii dróg gminnych ma na celu pełne uregulowanie stanu prawnego 

istniejącej drogi, co umożliwi działania zgodne z ustawą o drogach publicznych, a więc wprowadzenie 

do ewidencji dróg gminnych, okresowe kontrole stanu technicznego drogi, ochronę pasa drogowego 

wraz z wydawaniem decyzji administracyjnych na umieszczenie w pasie drogowym urządzeń  

i infrastruktury technicznej oraz decyzji na zajęcie pasa drogowego. Burmistrz Miasta i Gminy Rydzyna 

wystąpił do Zarządu Powiatu Leszczyńskiego o wydanie stosownej opinii w sprawie zaliczenia tej drogi 

do kategorii dróg gminnych. Zarząd Powiatu Leszczyńskiego Uchwałą Nr 126/2025 z dnia 30 stycznia 

2025 r. wyraził pozytywną opinię w przedmiocie zaliczenia przedmiotowej drogi do kategorii dróg 
gminnych publicznych.  

 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba przedstawił opinie komisji problemowych do druku nr 71 

(opinie pozytywne). Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami za  

i przyjmie numer VIII/70/2025. 

Głosowano w sprawie: 

zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii publicznych dróg gminnych – druk nr 71.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (14) 

Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 
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NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

e) wyrażenia zgody na oddanie w najem nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk nr 

72. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG Rydzyna pan Łukasz Bartkowiak. 

 

Uzasadnienie projektu: 

Firma 4LAN Bogadnów, Karkos, Opara, Szumny, Wojciechowski Spółka Jawna zwróciła się z wnioskiem 

do Burmistrza Miasta i Gminy Rydzyna o wynajęcie powierzchni dachu na budynku świetlicy wiejskiej  

w miejscowości Tarnowa Łąka nr 79, położonej na działce ewidencyjnej nr 470/8, stanowiącej własność 

Gminy Rydzyna. Zgodnie z przepisami ustawy o gospodarce nieruchomościami „Zawarcie umów 

użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony 
następuje w drodze przetargu. Wojewoda albo odpowiednia rada lub sejmik mogą wyrazić zgodę na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych umów.” 

 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba przedstawił opinie komisji problemowych do druku nr 72 

(opinie pozytywne). Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami za  

i przyjmie numer VIII/71/2025. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na oddanie w najem nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk nr 72.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 
Wyniki imienne: 

TAK (14) 

Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

f) przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Jabłonna – druk nr 73. 

g) przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kaczkowo – druk nr 74 

h) przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Dąbcze – druk nr 75. 

 

Projekty uchwał przedstawił Wiceburmistrz MiG Rydzyna pan Łukasz Bartkowiak. 

 

Uzasadnienie projektów: 

Trzy tożsame uchwały dotyczące trzech sołectw – Jabłonny, Kaczkowa oraz Dąbcza. Sołecka Strategia 

Rozwoju Wsi Jabłonna, Kaczkowo oraz Dąbcze wypracowana została przez członków Grup Odnowy Wsi 

- z udziałem moderatorów odnowy wsi - w ramach programu Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Wielkopolskiego "Wielkopolska Odnowa Wsi". Strategie została przyjęta w drodze uchwały przez 

zebrania wiejskie poszczególnych wsi. Strategie określają drogę do wyznaczonego celu, jakim jest 
poprawa warunków życia w sołectwie. Służą ich rozwojowi poprzez uporządkowanie działań 

podejmowanych przez różne grupy społeczności lokalnej. Sołeckie Strategie Rozwoju służyć mają 

mobilizacji społeczności lokalnych i pobudzaniu aktywności do podejmowania wspólnych 
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przedsięwzięć na rzecz poprawy warunków i jakości życia w swoich miejscowości. Z uwagi na możliwość 

rozwoju tych miejscowości oraz możliwość aplikowania przez Gminę Rydzyna o pomoc finansową  

w ramach różnych programów, w tym Programu Wielkopolska Odnowa Wsi na lata 2025-2030 podjęcie 

uchwał należy uznać za zasadne. 

 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba przedstawił opinie komisji problemowych do druku nr 73, 74 i 

75 (opinie pozytywne). Następnie poddał projekty uchwał pod głosowanie.  

W głosowaniu nad projektem na druku nr 73 wzięło udział 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie 14 głosami za i przyjmie numer VIII/72/2025. 

W głosowaniu nad projektem na druku nr 74 wzięło udział 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie 14 głosami za i przyjmie numer VIII/73/2025. 

W głosowaniu nad projektem na druku nr 75 wzięło udział 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie 14 głosami za i przyjmie numer VIII/74/2025. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Jabłonna – druk nr 73.  
 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (14) 

Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 
Marek Pietrzak 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kaczkowo – druk nr 74.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (14) 
Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Dąbcze – druk nr 75.  

 
Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (14) 
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Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

i)  zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2025 rok – druk nr 76. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik MiG Rydzyna pan Wojciech Antoniak. 
 

Uzasadnienie projektu: 

W zakresie dochodów budżetowych proponuje się dokonanie zmian (ogółem zwiększenie dochodów 

o kwotę 67.939,95 zł zgodnie z załącznikiem Nr 1) m.in. z następujących tytułów: 

 zwiększenie dochodów (700-70005-0550) w kwocie 5.000,00 zł do kwoty 61.000,00 zł z tytułu 

opłat za użytkowanie wieczyste; 

 zwiększenie dochodów (700-70005-0750) w kwocie 10.000,00 zł do kwoty 45.000,00 zł z tytułu 

najmu i dzierżawy składników majątkowych; 

 zwiększenie dochodów (756-75616) o kwotę 28.400,00 zł do kwoty 5.408.951,01 zł w tym  

z tytułu wpływu z podatku od czynności cywilnoprawnych o kwotę 23.400,00 zł oraz odsetek 

od nieterminowych wpłat o kwotę 5.000,00 zł; 

 zwiększenie dochodów (756-75618-0920) o kwotę 5.000,00 zł do kwoty 25.000,00 zł z tytułu 

pozostałych odsetek od wpływów z innych opłat; 

 wprowadzenie dochodów (758-75814-2100) w kwocie 18.028,00 zł z tytułu realizacji zadań 
oświatowych związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa;  

 wprowadzenie dochodów (852-85231-2100) w kwocie 19,95 zł z tytułu realizacji zadań 

związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa w związku z nadaniem nr PESEL obywatelom Ukrainy;    

 wprowadzenie dochodów (855-85595-2100) w kwocie 1.492,00 zł z tytułu realizacji zadań 

związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 
tego państwa w zakresie realizacji świadczeń rodzinnych.  

W zakresie wydatków budżetowych proponuje się dokonanie zmian (ogółem zwiększenie wydatków o 

kwotę 67.939,95 zł zgodnie z załącznikiem Nr 2) m.in. z następujących tytułów: 

 wprowadzenie wydatków (600-60016-6060) w kwocie 15.000,00 zł na zadanie majątkowe pn.: 

„Zakup wiaty przystankowej”; 

 zmniejszenie rezerwy ogólnej w kwocie 115.000,00 zł do kwoty 505.000,00 zł; 

 zwiększenie wydatków (801-80101-4300) o kwotę 4.400,00 w budżecie Szkoły Podstawowej  
w Kaczkowie na pokrycie kosztów wpisowego dla uczestników Biegu Wilczym Tropem; 

 zwiększenie wydatków (801-80104-6050) o kwotę 100.000,00 zł do kwoty 400.000,00 zł na 

zadanie  pn.: „Przebudowa i rozbudowa budynku przedszkola publicznego przy ul. Plac Jana 

Dąbrowskiego 1 a w Rydzynie”, zgodnie z wykazem przedsięwzięć ujętych WPF; 

 wprowadzenie wydatków (801-80113-2310) w kwocie 5.000,00 zł w formie dotacji udzielonej 

Gminie Krzemieniewo na podstawie porozumienia w zakresie zapewnienia dziecku  

z niepełnosprawnością bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu na trasie  
z miejscowości Robczysko do Zespołu Szkół Specjalnych w Górznie;  

 wprowadzenie wydatków (801-80195) w kwocie 18.028,00 zł na zadania oświatowe dla 

obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa; 

 wprowadzenie wydatków (852-85231) w kwocie 19,95 zł na zadanie związane  

z wydawaniem nr PESEL dla obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa; 
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 zwiększenie wydatków (855-85516-6050) o kwotę 20.000,00 zł do kwoty 70.000,00 zł na 

zadanie: „Budowa żłobka w Gminie Rydzyna”,  zgodnie z wykazem przedsięwzięć ujętych WPF; 

 wprowadzenie wydatków (855-85595) w kwocie 1.492,00 zł na realizację świadczeń 

rodzinnych dla obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa; 

 wprowadzenie zadania (921-92109-6050) w kwocie 24.000,00 zł pn.: „Budowa wiaty na 

potrzeby wsi Tworzanice”.  

 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba przedstawił opinie komisji problemowych do druku nr 76 

(opinie pozytywne). Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami za  

i przyjmie numer VIII/75/2025. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Rydzyna na 2025 rok – druk nr 76.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 
Wyniki imienne: 

TAK (14) 

Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

j) zmiany uchwały Nr VI/50/2024 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 17 grudnia 2024 roku  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2025 – 2038 – 

druk nr 77. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik MiG Rydzyna pan Wojciech Antoniak. 

 

Uzasadnienie projektu: 

Planuje się wprowadzenie zmian w wykazie przedsięwzięć stanowiącego załącznik do uchwały Nr 

VI/50/2024 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2025-2038  polegające na: 

- zwiększeniu nakładów o kwotę 20.000,00 zł w 2025 roku z kwoty 50.000,00 zł do wysokości 

70.000,00 zł na przedsięwzięcie (1.3.2.15.) ujęte w WPF pn.: „Budowa żłobka w Gminie 
Rydzyna” – wniosek złożony o dofinasowanie z środków KPO; 

- zwiększeniu nakładów o kwotę 100.000,00 zł w 2025 roku z kwoty 2.800.000,00 zł do kwoty 

2.900.000,00 zł na przedsięwzięcie (1.3.2.10.) ujęte w WPF pn.: „Przebudowa i rozbudowa 

budynku przedszkola publicznego przy ul. Plac Jana Dąbrowskiego 1 a w Rydzynie”  

Zgodnie z art. 231 ust.1 ustawy o finansach publicznych zmiana kwot wydatków na realizację 

przedsięwzięć oraz limit zobowiązań może nastąpić w wyniku podjęcia uchwały organu stanowiącego 

jednostki samorządu terytorialnego, zmieniającej zakres wykonywania lub wstrzymującej 

wykonywanie przedsięwzięcia. W związku z tym zmianie ulegają załączniki Nr 1 i 2 do uchwały wraz  

z objaśnieniami przyjętych wartości dołączanymi do uchwały. 
 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba przedstawił opinie komisji problemowych do druku nr 77 

(opinie pozytywne). Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami za  

i przyjmie numer VIII/76/2025. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr VI/50/2024 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 17 grudnia 2024r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2025 – 2038 – druk nr 
77. 

 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (14) 

Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 
NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

k) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Rydzyna – druk nr 78. 

 

Projekty uchwał przedstawił Wiceburmistrz MiG Rydzyna pan Łukasz Bartkowiak. 

 

Uzasadnienie projektu: 

Gmina Rydzyna zamierza przystąpić do gminnego programu rewitalizacji na kolejne lata kalendarzowe 

w oparciu o przepisy ustawy z dnia 09 października 2015r. o rewitalizacji (Dz.U. z 2024r., poz. 278). 

Założeniem programu jest wskazaniem ram polityki rewitalizacyjnej Gminy oraz stanowiące m.in. 

podstawę do ubiegania się o fundusze zewnętrzne. Zamierzeniem ustawodawcy jest wyodrębnienie 

osobnego procesu poprzedzającego opracowanie gminnego programu rewitalizacji, który powinien 

być zakończony przyjęciem uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji gminy. Zgodnie z ustawą o rewitalizacji obszar obejmujący całość lub część obszaru 

zdegradowanego, cechujący się szczególną koncentracją negatywnych zjawisk (społecznych, 

gospodarczych, środowiskowych, funkcjonalno-przestrzennych oraz technicznych), na którym z uwagi 

na istotne znaczenie dla rozwoju lokalnego gmina zamierza prowadzić rewitalizację, wyznacza się jako 
obszar rewitalizacji. Biorąc pod uwagę założenia ustawowe oraz specyfikę nagromadzenia zjawisk 

kryzysowych należy zdefiniować problemy i dążyć do zminimalizowania ich natężenia.  

  

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba przedstawił opinie komisji problemowych do druku nr 78 

(opinie pozytywne). Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami za  

i przyjmie numer VIII/77/2025. 

Głosowano w sprawie: 

wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Rydzyna – druk nr 78.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
TAK (14) 

Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 
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Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba poinformował, że na jego ręce wpłynęły interpelacje radnych 

– radnego Piotra Patka, radnego Bonifacego Skrzypczaka, radnego Piotra Burdy i radnego Tomasza 

Szulca. Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego Rady pana Leszka Skrobałę o odczytanie 

złożonych interpelacji. 

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

Burmistrz MiG Rydzyna pan Kornel Malcherek poinformował, że odpowiedzi na złożone interpelacje 

zostały udzielone na piśmie. 

13.  Wolne wnioski i informacje. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy do punktu trzynastego. Wolne wnioski, informacje. Bardzo proszę o zgłaszanie się do 
dyskusji. Dobrze, bardzo proszę, Pan radny Tomasz Szulc. Później Pan radny Piotr Burda. Bardzo proszę. 

RADNY TOMASZ SZULC: 

Dziękuję Panie Przewodniczący. Pierwszą sprawę kieruję do Pana Burmistrza. Dzisiaj jestem po zebraniu 
z rolnikami, w sprawie spółek wodnych. I rolnicy ze wsi Pomykowo, zgłaszają ponownie już ten temat, 
już raz poruszałem, odnośnie sali wiejskiej. Po pierwsze, proszę o zwołanie Komisji Rolnictwa, w której 
na miejscu, żeby ocenić, oszacować z nadzorem budowanym. Po prostu twierdzą, że ta sala, ta sala 
wiejska, która jest w tej chwili, że to jest, grozi zawaleniu. I Proszę o podjęcie interwencji i jasnych 
kroków, w skrócie. Także tutaj proszę Pana Przewodniczącego, też o zwołanie komisji w jak najbliższym, 
takie wyjazdowe, w najszybszym czasie, żeby nie zwlekać, bo teraz jeszcze jest czas, żeby przejechać, 
zobaczyć i podjąć decyzję, co dalej w tym temacie. Bo stoi ta sala i teraz ludzie się zastanawiają co  
z tego będzie. Czy to trzeba będzie rozebrać, czy jest, czy nadaje się to do dalszego wykończenia. Drugie 
pytanie do Pana Wiceburmistrza, bo wczoraj powiedział, że odpowie dzisiaj. Czy droga w Kłodzie 
Zapłocie, jest drogą gminną, jaki ma statut na dzień dzisiejszy. Bo z tego co mi wiadomo, sprawdziłem 
w dokumentach, w projektach, to wychodzi, że jest drogą gminną o numerze 713076 P. Chodzi o fakt 
organizacji ruchu, która musi być zatwierdzona zgodnie z przepisami, które dotyczą dróg gminnych. 
Panie Burmistrzu, czy zgadza Pan się z moim tutaj spostrzeżeniem, że ta droga, jest jednak gminną  
o tym numerze, czy projekt przekłamuje? 

WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

Wszystkie drogi, które są na terenie gminy Rydzyna, są drogami gminnymi, które należą do gminy 
Rydzyna. Różnica polega, że mówimy o drodze publicznej lub o drodze wewnętrznej. Jedna i druga, jest 
drogą gminną. Droga na Zapłociu w Kłodzie, ma charakter drogi publicznej i została podjęta uchwała, 
już nie pamiętam w którym roku, o zaliczeniu tej drogi, do kategorii dróg gminnych publicznych. 

RADNY TOMASZ SZULC: 

Dziękuję. Następny tutaj wniosek mieszkańców, też z dnia dzisiejszego, dotyczy Kłody Zapłocia. 
Składałem w tej temacie już interpelację. Dostałem odpowiedź, że tutaj Pan burmistrz się nad tym 
pochyli, ale mieszkańcy wnioskują, może jeszcze raz złożyć interpelację, nie widzę problemu z podpisem 
mieszkańców, o nadanie ulicy, która w tej chwili jest remontowana, na ulicy Zapłocie. I o porządkowaniu 
numeracji z tego względu, że ta numeracja jest tam bardzo nie po kolei, z tego względu, że te domy, 
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które się budują, te numery są tam nadawane. Chodziło o uporządkowanie, żeby była to była kolejność. 
Też to ułatwi służbom, ułatwi to karetkom, zlokalizowanie danej posesji. Następny temat. Tutaj 
przedsiębiorcy z strefy przemysłowej, przy ulicy Przemysłowej w Kłodzie w Rydzynie, zgłaszają mi  
o umycie pylonów, które stoją. To świadczy tutaj o naszej wizytówce, bo przyjeżdżają firmy z zewnątrz  
i widzą, jak to jest wszystko tutaj. Najgorzej, to jest koło cmentarza przy skrzyżowaniu z Kościuszki. Ale 
my, jako gmina, musimy o nasz wizerunek dbać. I Kolejny raz wnioskuję o tablice informacyjne, przy 
skrzyżowaniu. Bo ciężarówki zjeżdżają w Augustowie, w Kaczkowie z S5 i jadą, i w Kłodzie na pierwszych 
światłach, bo tak ich nawigacja kieruje, i skręcają w ulicę Przemysłową od Kłody. I po prostu, jak się 
uda, to skręci i wjedzie. Jak się nie uda, to jedzie, zaś kombinują, nawracają, rozjeżdżają drzewka, 
rozjeżdżają, bo różnie ich tam ta nawigacja pokieruje. Przeważnie, przeważnie kończą przy ulicy 
Truskawkowej i widzą firmy, ale nie wiedzą jak się tam dostać. Ostatnio był przypadek, że nawet była 
policja wezwana, bo kierowca nie mógł wymanewrować, bo rozjeżdżał drzewka, które rosną przy tej 
ulicy. Także tutaj wniosek kolejny mój, żeby te tablice informacyjne, tu koło oazy ustawić, że na strefę 
przemysłową trzeba jechać przez te skrzyżowanie prosto i dopiero następny zjazd, a nie, że po tej Kłodzie 
te ciężarówki błądzą. Nie wiedzą jak się tam, jak się z Kłody wydostać. A mało tego, jeżeli jadą ulicą 
Przemysłową od Kłody, ten most nie spełnia nośności pod auta ciężarowe. Jeszcze jak pusto jedzie, to 
jest pół biedy, gorzej jak pełno. Następny temat, który chciałem jeszcze poruszyć. Tu dostaliśmy 
informację, Państwo radni, o szkoleniu radnych, które się cieszę, że w końcu jest. Bo takie szkolenie, 
moim zdaniem, na początku kadencji powinno się odbyć jak najszybciej. No tu już prawie pół roku, 
ponad pół roku mamy za sobą i dopiero teraz będzie szkolenie. A moim zdaniem jest to, jest to w naszej 
kompetencji radnych, żeby brać udział w takich szkoleniach. Żeby się doszkalać, żeby wiedzieć co nam, 
jako radnym można, w jakich kwes<ach możemy podejmować, czy działać. Chodzi o działanie. Na to 
szliśmy na radnych, żeby tutaj reprezentować naszą społeczność, naszych mieszkańców i działać na 
nasze dobro tutaj lokalne, z jak największym sukcesem. Dlatego tutaj jesteśmy. Tak myślę, że wszyscy 
tak samo do tego będą podchodzić. Także zachęcam wszystkich, do wzięcia udziału w szkoleniu, które 
tutaj gmina organizuje. Fakt faktem, ubolewam nad tym, że też, dlaczego te szkolenie się nie odbywa 
tutaj na miejscu, bo, no to jest trochę, słyszę niektórzy radni, no nie pojadą, bo to dwa dni, bo to. Także 
tu moim zdaniem, jeżeli taka jest sytuacja, że wszyscy radni, sołtysi w tym szkoleniu będą brać udziału, 
trzeba dopasować to szkolenie tak, żeby wszyscy radni i sołtysi z obowiązku, poczucia obowiązku bycia, 
pełnienia danej funkcji, powinni wziąć udział w tym szkoleniu. Takie jest moje stanowisko. Bo bez sensu 
jest organizować szkolenie, w którym wszyscy nie wezmą udziału. Osoby są niedoinformowane itd. 
Także twierdzę jeszcze raz, że te szkolenia powinny się odbywać co roku. I odbywać z taką, tak 
dostosowane, żeby wszyscy radni, tak jak są, powinni być na sesji, tak powinni być sołtysi na spotkaniu 
z burmistrzem, tak samo powinni brać udział w szkoleniu, żeby mieli pełną świadomość tego, być na 
bieżąco z przepisami, z możliwościami. I żeby swoją funkcję wypełniać jak z największym, z jak 
największym profesjonalizmem. Ja już tu wczoraj zasugerowałem, jeżeli będzie to wyjazdowe szkolenie, 
to tu z mojej strony, ja pokrywam całe koszty związane z moją osobą, bo nie chcę, żeby tu obciążać 
budżet gminy. Dlatego, że nie chcę, żeby ktoś za mnie płacił. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, teraz pan radny Piotr Burda. Bardzo proszę, udzielam głosu. 

RADNY PIOTR BURDA: 

Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący. Ja chciałem pogratulować i życzyć sukcesów w programach 
sołectw, które przystąpiły do programu i zrobiły strategię, o Nowej Wsi. Tą strategię miały możliwość 
zrobienia, zgodnie z obowiązującymi przepisami, na terenie naszej gminy. I tutaj muszę przypomnieć, 
bo wszyscy to wiedzą, a do dzisiaj, nawet nie słyszałem słowa przepraszam. Taką strategię, Nowa Wieś 
musiała robić poza gminą Rydzyna, bo nie mogliśmy tego zrobić w naszej gminie. Były to utrudnienia. 
Głosowanie nad naszą strategią, która Pani radna nawet podważała, że to jest wymysł Sołtysa. To 
świadczy o tym, co tutaj mówił radny, że nie uczestniczą w takich programach, w takich spotkaniach  
i później głosują nie wiadomo nad czym i nie wiedzą nad czym głosują. I te głosowanie odbyło się w taki 
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sposób, że dwóch było przeciwko strategii, sześciu się wstrzymało i tylko sześciu było za. A teraz widać, 
po upływie tego czasu, jak to niektórzy radni zrozumieli i widzieli dzięki determinacji, postaw 
mieszkańców, za co im z góry dziękuję, że pomimo przeszkód, które ze strony Rady, tutaj gminy miały, 
były konsekwentne i uzyskały strategię i efekty, które później przychodziły w postaci dwóch dotacji. 
Także przypomnę. Dwóch przeciw było, sześciu się wstrzymało i sześciu tylko było za. Także jeszcze raz 
gratuluję im i życzę sukcesów w pisaniu programów. I teraz popatrzcie, programów i tutaj, jest jeden 
problem, mogą mieć te sołectwa dlatego, że na stanowisko promocji i komunikacji zatrudniono osobę, 
która w programie, powiedzmy w zatrudnieniu, powiedzmy w tych swoich warunkach zatrudnienia, 
było właśnie pisanie programów takich programów o dofinansowanie pozarządowych i unijnych. Ale 
niestety, do tej osoby się zwróciłem i ta osoba stwierdziła, że ona takich rzeczy nie pisze i takich 
programów nawet nie wie, czy jakieś są w ogóle, czy funkcjonują. Także zatrudniliśmy osobę nie jako 
fachowca, tylko jako osobę po znajomości. Tylko po to, żeby brał nienależne pieniądze z budżetu gminy, 
a absolutnie nie jest ani, nie ma żadnej, żadnej, że tak powiem merytorycznego przygotowania do 
pisania takich projektów. I to jest bardzo przykre, że wystarczy tylko mieć znajomości, wystarczy tylko 
mieć jakieś układy i można pracować w gminie, nie zajmując się tym, czym powinno się zajmować. Czyli 
nie mając ani wiedzy, ani przygotowania. I żeby jakoś to uprawomocnić, to daje się zastępcze jakieś 
zlecenia takie, jak abstrakcyjne pilnowanie placów zabaw czy świetlic. To jest, to jest w ogóle nie 
związane z naborem, ani takich warunków naboru nie było. I tutaj właśnie, w tym wyszedł tutaj ten 
problem. Problem wyszedł z tego głosowania. To, co Pan prawnik powiedział, że tego nigdy nie było. To, 
że nigdy nie było, to wcale nie znaczy, że to jest wszystko zgodne z prawem. Także tutaj zastanowimy 
się nad tym, żeby tą uchwałę zaskarżyć, dlatego że uważam, że nie można wszystko wziąć w jeden 
worek, rzucić i głosować. Bo wtedy powiedzmy, nie ma możliwości... Bo mamy nie jedną komisję,  
a mamy kilka komisji i mamy kilka programów komisji. To nie można tylko wziąć wszystko na jeden, na 
jedno głosowanie. Tak uważam z logicznego i praktycznego punktu widzenia. To, że tak nie było, to 
wcale nie znaczy, że to jest zgodne z prawem i tak musi być. Następną kwes<ą, z którą się zwróciłem do 
Pana Burmistrza, to chodzi właśnie o kompetencje pracowników. Bo Panie Burmistrzu, zauważyłem, że 
nawet Pan nie wie, jakie Pan ma swoje kompetencje. Bo podczas kontroli właśnie na stanowisko, które 
tu wcześniej podawałem, na stanowisko promocji i komunikacji, podczas spotkania Pana prawnika  
i Pana wiceburmistrza stwierdzono, że nie można mi udzielić informacji, a osobą, która zatrudnia tego 
pracownika, jest burmistrz. I proszę zauważyć, że w dniu wczorajszym na Komisji Rolnictwa, i to dziękuję 
Panu radnemu, że komisję nagrywa. Można otworzyć. I tutaj Pan Burmistrz nie będzie mógł, że tak 
powiem, wycofać się, bo okazało się, że wówczas, kiedy nie ma Pana Wiceburmistrza, a jest Pan 
Burmistrz, to Pan Burmistrz stwierdza, że on nie jest osobą, która zatrudnia tą osobę, tylko jest 
sekretarz. A Sekretarz i Pan Burmistrz, rozumiem, że to jest wszystko w jednej osobie. Także wszystko 
zależy i kto z kim rozmawiam, dlatego żeby to usystematyzować, kto za co odpowiedzialny, zwróciłem 
się z tą interpelacją, żeby wiedzieć do kogo i jaki pracownik tutaj gminy, ma kompetencje. I z kim 
rozmawiać. Bo jeśli idę jako radny, któremu się utrudnia pracę i wykonywanie mandatu radnego, przez 
nie udzielanie informacji publicznej, przez pracowników informacji, które radnemu przysługują. Wszyscy 
wysyłają mnie do Pana Wiceburmistrza. Także praktycznie można przyjąć, że wystarczy Pan 
Wiceburmistrz w naszej gminie i wszystkie decyzje, są w jednym miejscu. Także, jest to też problem taki, 
bo byłem tutaj w okresie feryjnym. I się okazało, że dużo interesantów przychodziło i nie mogli  
z kim porozmawiać. Część, oczywiście przypadek losowy, było na chorobowym. Akurat Pan 
wiceburmistrz, był też chyba gdzieś na urlopie czy coś takiego. I okazało się, że jedna osoba jest na 
urlopie, a nie ma minimum dwóch osób, bo nie ma ani Sekretarza, ani nie ma Wiceburmistrza. Także 
jedna osoba na urlop i dwóch osób nie mamy. Trzecią interpelację, którą złożyłem i tu też chciałem 
podnieść. Chodzi mi o szkołę podstawową w Dąbczu. Mam przykrą informację, z którą do mnie się 
zwróciła mieszkanka. Tutaj mam całe dokumentację z wypadku, który nastąpił w szkole podstawowej 
na lekcji WF-u. Lekcje WUF-u na dzień dzisiejszy, w szkole tutaj od kilku lat, od czasu sprzedaży boiska 
szkolnego, odbywają się na hali sportowej. I w tym wypadku, były dwie klasy na tak małej powierzchni. 
40 osób. Bez żadnej kontroli. Nauczyciele zajmowali się sobą, a dzieci zajmowali się sobą. W tym miejscu 
uległo wypadkowi dziecko, które uległo wypadkowi, łamiąc sobie prawą i lewą rękę w nadgarstkach  
i przedramieniu. I to do dzisiaj rodzice mają problem, aby ktoś po ludzku do nich podszedł i tak, że tak 
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powiem, odwagą cywilną przyjął na siebie odpowiedzialność. Odpowiedzialność powiedzmy na 
rodziców. Nawet nie zwracają medycznie, pogotowie nie przyjechało. Musiała przyjechać mama, sama 
po to dziecko, zawieźć do Leszna. Kilka godzin na SOR-e. Stamtąd musiała jechać na kilka godzin do 
Gostynia. Tam przeszło dziecko zabieg operacyjny. Tak, przeszło. Więc na wniosek pokażę. I do dzisiaj, 
powiedzmy, wchodzą na drogę sądową, na odszkodowanie. Dlatego, że to się stało na lekcji, na WUF-
ie, podczas godzin szkolnych. A szkoła, że tak powiem, nie chce podjąć odpowiedzialności. I tutaj mam 
pytanie. Czy Komisja Oświaty, i tutaj kto zajmuje się nad tą placówką, to chyba Sekretarz, żeby przyjrzeli 
się tej sprawie. A moją interpelację rozszerzam o to, ażeby udzielić mi, w jaki sposób jest realizowany 
program, program wychowania fizycznego, który jest programem szkolnym, programem, który kończy 
się oceną końcową. I gdzie, w jakiej formie uczniowie szkoły podstawowej w Dąbczu, realizują ten 
program. Taki, jak program lekkoatletyczny, czyli m.in. tam jest skok w dal, skok przez płotki, m.in. bieg 
na 100 metrów, na 1000 metrów. Nie mamy, z mojej wiedzy i z wiedzy z rozmów z rodzicami i z uczniami, 
nie ma takiej możliwości. To ja się zastanawiam, w jaki sposób ten program jest zrealizowany i w jaki 
sposób, są wystawiane oceny. Także oczekuję na interpelację. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Zanim udzielę głosu Panu Piotrowi Patkowi, jeszcze, Szanowni Państwo, ja tylko tak, 
jeśli chodzi o interpelację, Panie Radny, to bardzo proszę w punkcie interpelacji, bo rozszerzenie, to 
bardziej zapytanie. Jeżeli chce Pan rozszerzyć interpelację, to tylko i wyłącznie pisemnie można. Więc 
można to pomiędzy sesjami, albo Pan to zrobi, nie wiem w poniedziałek albo jutro, ale w tej formie nie 
można po prostu rozszerzać interpelacji. Ten punkt już był, interpelacje i to jest ustawowo, tylko 
pisemnie, nie? Więc jeżeli już, to po prostu zapytanie, tak? Czy... Nie w tej chwili, nie. 

RADNY PIOTR BURDA: 

Wystąpię drogą pisemną, tak, dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze, dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, zanim udzielę Panu Piotrowi, jest ad vocem, tak? Bardzo 
proszę, Pan Jan Nawrotkiewicz. 

RADNY PAN JAN NAWROTKIEWICZ: 

Ja mam pytanie do Pana Piotra. Wspominał Pan w swojej wypowiedzi, że przeprowadzał Pan kontrolę. 
I pytanie, żeby doszczegółowić czego dotyczyła. Bo nie przypominam sobie, żebym udzielił Panu 
pisemnego upoważnienia, do przeprowadzenia takiej kontroli. Dziękuję. A zgodnie ze statusem, takie 
pisemne upoważnienie powinno paść z moich rąk. Dziękuję.- Dziękuję bardzo. Jeszcze bardzo proszę,  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Pan radny Piotr Burda. Bardzo proszę. 

RADNY PIOTR BURDA: 

Panie Przewodniczący, Panie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Ja, jako radny, mam swoje prawa  
i jako radny, korzystam z tych praw. I powiem Panu, że Pan nie jest w stanie ani zamknąć mi ust, ani 
przeszkadzać w wykonywaniu mojego mandatu. Niech Pan się zapozna ze statutem gminy Rydzyna. 
Niech Pan się zapozna, jakie prawa ma radny, a później proszę dyskutować. Dziękuję. 

Proszę, ad vocem i jeszcze, żeby tę dyskusję jakby, doprowadzić do merytorycznej dyskusji, za chwilę 
zabierze głos radca prawny. Bardzo proszę, udzielam głosu Panu Janowi Nawrotkiewiczowi. 

RADNY PAN JAN NAWROTKIEWICZ: 

Panie Piotrze, nie odpowiedział mi Pan na pytanie. To jest po pierwsze. Czy to była kontrola? To jest po 
pierwsze. A po drugie, zgodnie ze statusem gminnym, §84 pkt 4 kontrole przeprowadzone są na 
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podstawie pisemnego upoważnienia, wydanego przez przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
określającego kontrolowany podmiot, zakres kontroli oraz osoby wydelegowane do przeprowadzenia 
takiej kontroli. I tu proszę, Panie Piotrze, zapoznać się ze statusem, a nie komentować, czy któryś  
z innych radnych zna ten status, bo widocznie Pan go nie zna. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Zanim udzielę głosu, to radca prawny, dobrze? Bardzo proszę, radca prawny, Pan 
Krzysztof. Proszę bardzo. 

RADCA PRAWNY KRZYSZTOF PIETRZAK: 

Jak mnie słychać, to w nawiązaniu do tych paru zdań, które były przedmiotem tutaj przed chwilą, 
wymiany między Panami radnymi, ponieważ też było tutaj przez Pana radnego powołane spotkanie, 
które się odbyło w urzędzie, w którym uczestniczyliśmy w trójkę, razem z Wiceburmistrzem i z Panem 
radnym. Mogę powiedzieć, że tutaj jest absolutnie dezinformacja ze strony Pana radnego. Nie było 
żadnej kontroli. To nie była kontrola. Było to przedmiotem wyjaśnienia ze strony Pana wiceburmistrza  
i z mojej strony, że radny nie jest upoważniony do tego typu kontroli. Byliśmy w posiadaniu dokumentów, 
w postaci ustawy o samorządzie gminnym, mieliśmy ze sobą statut. Pan radny go czytał przy nas. 
Nigdzie nie znalazł oparcia na te słowa, o których mówił. Żadna kontrola nie była prowadzona. Te 
przepisy statutu, były przedmiotem rozmowy. I żeśmy tutaj na ten temat szeroko rozmawiali. Ja chcę 
też powiedzieć, że wcześniej, to nie było żadne prywatne spotkanie. Pan radny, też był parę tygodni 
temu u mnie, podczas dyżuru i też szeroko wtedy sobie porozmawialiśmy. I wyjaśniałem, na czym polega 
prawo radnego z art. 24 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym i że to, co Pan radny robi, to jest zwykła 
uzurpacja. To jest uzurpacja. To nie ma nic wspólnego z wykonywaniem mandatu radnego i nikt nikomu 
tu nie zamyka ust. Bo tutaj każdy radny, jest traktowany tak samo i wszyscy radni, mają tak naprawdę 
pełne poszanowanie swoich praw. I mogą tak naprawdę wszystko to, co im przepisy pozwalają, 
realizować w pełni. Natomiast, nie można swoich prywatnych spraw, animozji, jakichś takich wycieczek, 
które dotyczą tak naprawdę, ewidentnie jakichś spraw spoza tutaj działania Rady, przenosić na pole 
Rady. I tak, próbować podpierać to jeszcze, jakimiś przepisami wyimaginowanymi, nieistniejącymi, nie 
mającymi poparcia w ustawie, ani w statucie. I ocena jakaś tutaj rzeczywistości, tak naprawdę jest 
zupełnie różna po stronie niektórych radnych. A właściwie, to tutaj w tym przypadku, jednego radnego 
i pozostałej Rady. Natomiast ja, czuję się w obowiązku jako prawnik i człowiek, który tutaj za tą obsługę 
prawną odpowiada, powiedzieć, że w tym przypadku, nie mamy do czynienia absolutnie z realizacją 
prawa radnego. To jest tak naprawdę nadużycie. Tu nie mamy mowy o tym, że radny chce jakieś 
informacje z zestawień, że korzysta z właśnie, z treści art. 24, bądź chce informacji publicznej. Mało 
tego, powiem więcej. Po tym, jak radny przyjął te informacje, zmienił treść swojego wniosku z kontroli, 
na uzyskanie informacji. I taką informację, w mojej obecności i Wiceburmistrza, uzyskał. Pan Burmistrz 
przekazał wszystkie informacje na piśmie, te, które mogliśmy przekazać. I wszystkie te informacje, 
zostały radnemu w obecności naszej, a później Pani, tak naprawdę, Ani Zaremby, która jest 
pracownikiem tutaj merytorycznym, udzielone. Także proszę nie dezinformować, Panie radny, proszę 
tak naprawdę uczciwie przekazywać informacje o tym, co się działo. Kto z kim rozmawiał, na jaki temat 
i nie wprowadzać w błąd tak naprawdę, ani opinii społecznej, ani tak naprawdę, pozostałych radnych. 
Bo Pan kontroli nie prowadził. Ja to zresztą Panu prosto w oczy powiedziałem, że Pan takiego prawa nie 
ma, tak? Nie ma Pan upoważnienia od komisji, nie ma Pan upoważnienia od przewodniczącego. Pan 
próbował jeszcze naginać, że to jest tak zwana niecierpiąca zwłoki jakaś sytuacja. Ale to nie była sprawa 
niecierpiąca zwłoki. Pan od kilku miesięcy z tym tematem chodzi. Tu nie chodzi o ratowanie życia,  
o majątku, tu nie chodzi o sytuację nagłą. No Panie radny, no nie. Nie. Ja też Panu powiedziałem, że za 
politykę kadrową odpowiada Burmistrz. I to jest jego domena, tak? Kogo zatrudnia, w jaki sposób, tak? 
I może Pan też opowiadać tak naprawdę, jeszcze. Ja Panu nie przerywałem, tu Przewodniczący udziela 
głosu. Porządek na sesji powinien obowiązywać, tak? I teraz, jeżeli chodzi o politykę kadrową, to 
doskonale miał Pan przeze mnie kilka razy tłumaczone, że to jest polityka wewnętrzna urzędu. Urząd 
podlega Burmistrzowi. W ramach tej polityki, Burmistrz zatrudnia ludzi i za nich odpowiada. On sobie 
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dobiera ludzi do współpracy, on organizuje postępowania konkursowe. Jeżeli nie ma tam w tych 
postępowaniach żadnych przekroczeń prawa, a żadnych Pan nie wykazał. A wszystkie dokumenty, które 
można było, Pan dostał, które mogliśmy Panu przekazać w ramach informacji publicznej. To jest to, tak 
naprawdę tylko i wyłącznie domena działalności burmistrza. Burmistrz musi mieć kim pracować, tak?  
I wykonywać chociażby budżet, tak naprawdę przyjmowany przez Radę. Przecież ci ludzie w urzędzie, 
obsługują tak naprawdę Radę, tak? To oni działają tak naprawdę, realizują uchwały, które przyjmujecie. 
W związku z tym, ja nie do końca rozumiem tak naprawdę... Zamykając już ten wątek, jeszcze tylko 
jedna rzecz. Bo Pan tu znowu tak naprawdę, bardzo chętnie tak naprawdę komentuje, że tutaj będzie 
Pan zaskarżał uchwałę o przyjęciu planu pracy, że tutaj też były jakieś niezgodności. Niech Pan spojrzy 
w wynik głosowania. Pan jeden zagłosował przeciwko, pozostali wszyscy radni byli za. I to jest wszystko, 
co mam do powiedzenia. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze, dziękuję bardzo. Wniosek formalny, Pan Jan Nawrotkiewicz. Bardzo proszę. 

RADNY PAN JAN NAWROTKIEWICZ: 

Dziękuję, Panie radco prawny, za merytoryczne wyjaśnienie tego tematu. Jednocześnie, zgłaszam 
wniosek formalny o zakończenie tej dyskusji, ponieważ ona już nic nie wnosi, tak naprawdę. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Oczywiście wnoszę o przegłosowanie tego wniosku. Pani Patrycjo, bardzo proszę o 
przygotowanie. Szanowni Państwo, to jest wniosek nad zakończeniem dyskusji tego wątku. To nie jest 
zakończenie tego punktu, więc żeby była jasno i klarownie ta sytuacja przedstawiona. Dobrze, czekamy. 
Jeszcze tylko nawiąże Pan radny Tomasz Szulc, chciałem tylko się spytać, bo chodziło o tą komisję 
wyjazdową. To chodziło o Komisję Rolnictwa, tak? 

RADNY TOMASZ SZULC: 

Jeszcze tak wracając, dobrze Pan Przewodniczący wspomniał. Ubolewam, że wizytacja na przedszkolu, 
nie była na komisji branżowej, tylko komisji akurat tutaj oświatowej, gdzie twierdzę, że bardziej 
oświatowa wyszła, razem zrobić komisję wspólną i wtedy, obydwie te komisje brałyby udział, to miałoby 
to sens. A to, tak moim zdaniem, było nie po kolei. Tutaj mam też do tego, ubolewam nad tym tematem, 
dlatego, że akurat w ten dzień nie pasowało mi, a chciałem wziąć w tym udział. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, wniosek jest przygotowany. Dobrze, bardzo proszę o poniesienie 
ręki i naciśnięcie przycisku. Dziękuję, bardzo. Informuję, że Wysoka Rada podjęła 12 głosami za, 
zakończenie dyskusji właśnie w tym wątku, przy 2 głosach przeciwnych.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny radnego Jana Nawrotkiewicza o zamknięcie dyskusji w omawianym wątku.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 12, NIE: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (12) 

Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Łukasz Wleklik 
NIE (2) 

Piotr Burda, Tomasz Szulc 
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NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

Dobrze, przechodzimy... Ad vocem jeszcze? Dobrze, Szanowni Państwo, żeby już ten. Ad vocem pan 
radny Łukasz Wleklik, do kogo? Dobrze, bardzo proszę, udzielam głosu. Szanowni Państwo, wy tego nie 
widzicie, ale jest po kolei jeszcze Pan Piotr, oczywiście jest zgłoszony. Ale zawsze... A, jest? No to świetnie, 
dobrze. Udzielam głosu, Pan radny Łukasz Wleklik. Bardzo proszę. 

RADNY ŁUKASZ WLEKLIK: 

Ja chciałem tylko powiedzieć, że Komisja Oświaty jest oczywiście komisją otwartą i każdy mógł na tą 
komisję przyjść i w tej wizytacji wziąć udział. Pojawiła się informacja dla radnych. Skoro radny wiedział, 
że jest taka wizytacja, a miał ochotę zobaczyć obiekt, po prostu należało przyjść. I to tyle. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Udziałem głosu, Pan radny Piotr Patek. Bardzo proszę. 

RADNY PIOTR PATEK: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, Szanowni Państwo. Tak, w końcu normalnie 
słychać. Ja krótko, jak zawsze krótko, dzisiaj naprawdę krótko. Złożyłem interpelację, w sprawie 
montażu progów zwalniających na ulicy Stanisława Leszczyńskiego. Dostałem odpowiedź. Bardzo mnie 
cieszy, że zostało zlecone wykonanie projektu organizacji ruchu, który jest potrzebny do montażu tego 
progu i oznakowania. Ale musi to być zatwierdzone przez Pana Starostę Leszczyńskiego. Myślę, że 
dojdzie do skutku. Będzie ten próg tam zamontowany, czy nawet dwa, bo mieszkańcy nawet chcą dwa 
na ulicy Stanisława Leszczyńskiego. Rozmawiałem z Panem Wiceburmistrzem, też się zgodził, że  
w dwóch miejscach może to być. Bo rozmawiam oczywiście z mieszkańcami, że w których miejscach ma 
być. Zgodzili się na to. I myślę, że utemperuje niektórych kierowców, naprawdę. Bo prosta między 
Tworzankami a wjazdem na Leszczyńską, albo od ronda Młyńska Góra w stronę Tworzanek, robią się 
niebezpieczne sytuacje, bo kierowcy nie przestrzegają żadnych przepisów. Następna sprawa. Tylko 
dodam, bardzo mnie to cieszy, że to zostało załatwione. Myślę, że to wreszcie dojdzie do realizacji  
i zostanie to zrobione, zamontowane i przyczyni się to do podniesienia bezpieczeństwa. Sami 
mieszkańcy o to wnioskowali. Ja tu jestem ich głosem w Radzie i złożyłem interpelację. Ja od razu 
połączę dwie interpelacje, bo to jest jedno i to samo... Różniące się. Znaczy chodzi o piękny Rynek,  
o ruch okrężny w koło Świętej Trójcy i montowanie parkomatów. Ja wiem, że dzisiaj znowu złożyłem te 
same interpelacje, bo ja tak czytam, jak dostaję odpowiedzi, to normalnie, ja już powiedziałem, tego 
tematu nie popuszczę, bo jeszcze jeden temat zostawię na koniec. Ja nie rozumiem jednego. Panowie 
Burmistrzowie, wchodzicie codziennie do pracy. Idziecie, widzicie, nie przeszkadza Wam to? Nie 
przeszkadza Wam to? Kierowcy z innych miejscowości jadą... Proszę sobie włączyć nawigację. Jak się 
wjeżdża, nawigacja powie wam, że to jest rondo. To znaczy, pierwszy zjazd do zamku, drugi... Włączcie 
sobie nawigację. Kilkanaście sytuacji widziałem, że mogło dojść do zderzenia. Jeszcze szkoda, że Pan 
dzielnicowy wyszedł, bo bym powiedział. Pan dzielnicowy jechał nawet i Pan jechał, myślę że na rondzie, 
by uderzył w to ich ładne auto. To chyba by było najlepiej... Przepraszam, że tak brzydko mówię, ale 
chyba by wtedy doszło do realizacji. Ja nie mogę tego zrozumieć, dlaczego my się upieramy. Mieliśmy 
różne spotkania z policją drogową, że to się nie da, bo nie ma miejsca na znaki. Ja... Proszę sobie jechać, 
niedaleko. Ja mogę kogoś zabrać, podrzucić, Pana Burmistrza, Pana Skarbnika, Pana Wiceburmistrza do 
Ponieca. I to jest prosto, trzy znaki stoją. Ostrzegawczy o ruchu okrężnym, później jest informacyjny  
i ustąp pierwszeństwa. I nic więcej Ja wam powiem, jak tam była zmiana organizacji ruchu, to około 
miesiąca, może dwóch, widniała tablica, że jest zmiana organizacji ruchu na ruch okrężny. Mieszkańcy 
się przystosowali, dostosowali i wszystko to płynnie działa. Tak samo z tym parkingiem. Kiedyś 
mówiłem, że nie upieram się przy tych parkomatach, ale poprzedni Pan radny Komisji Rolnictwa  
i Bezpieczeństwa, cały czas mi udowadniał, że zbiera się komisja. Zaprasza Panów policjantów, Pana 
komendanta drogówki, że cały czas nie przychodzę. I cały czas go prosiłem, żeby zrobił to spotkanie o 
18.00, a nie o 10.00 czy 11.00, bo wszystkim nie pasuje, też. Ale już nie chodzi o to. Ja nie rozumiem, że 



21 

 

jak policja tu przyjeżdża, tego nie widzi. No bo my udajemy, że nie ma problemu. No jest problem. 
Zobaczcie, wprowadziliśmy nowe oznakowanie, że ułatwia nam życie. Zobaczcie, jak to wygląda. 
Samochód na samochodzie. Nikt nie zwraca uwagi na te znaki. Nikt. Parkujemy, jak chcemy. Słupki 
powyginane od strony, tak powiem, gdzie sklep nr 1, gdzie się wjeżdża. Drugi słupek został wycięty, bo 
niedawno znowu był wygięty. Ja nie rozumiem. Poniec, Góra, Krobia. Idźcie sobie zobaczyć. Parkomaty 
są w Poniecu. Miejsce jest na rynku, można podjechać. Wszędzie pięknie jest zrobione. Jest miejsce, 
gdzie kiedyś szpilki tam nie szło włożyć, bo przejeżdżam przez Poniec codziennie i to widzę. I wszystko 
jest dobrze. Ostatnia sprawa, tez związana z długoletnią, ja już powiedziałem, że niedługo zrobimy jakąś 
uroczystość. O kanalizacji na Alei Sułkowskiego. Ja nie rozumiem, dlaczego my tę inwestycję cały czas 
odkładamy. Rozumiem, że ktoś powie, że za mało mieszkańców tam mieszka, za mało posesji. Ale my to 
musimy zrobić. My będziemy musieli to tak i tak zrobić. I cały czas wzrastają koszty tej inwestycji. Cały 
czas, z roku na rok, z dnia na dzień. Dostaję odpowiedzi, wciąż tą samą. Ale największy hit jest taki, że 
podtrzymujemy swoje zdanie i wymienione daty, z którego roku. Teraz odpowiedź doszła do 2019 roku. 
Ja już kiedyś powiedziałem, że dobrze, że nie do 1989. Żarty żartami, ale mieszkańcy już mają tego dość. 
Mają tego dość. Ja tylko przypomnę jeszcze raz, po raz kolejny. Panie burmistrzu, Pan to gwarantował, 
Pan to mówił, że to zrobi. Jak chodził Pan w kampanii jednej, drugiej, trzeciej. Mieszkańcy to pamiętają. 
Jak można długo funkcjonować? Bo naprawdę, my musimy to zrobić. I wiemy dobrze, że musimy to 
zrobić. I to przesuwanie w czasie, nic nie daje. I tak sobie powiedziałem, jak przeczytałem te wszystkie 
odpowiedzi, będą inne interpelacje, ale trzy, może nie co sesja, ale co drugą sesję, jeżeli nic nie będzie 
robione, będą się powtarzały. Bo tak było z lampami ledowymi, było mi udowadniane, że sodowe są 
tańsze, inne rzeczy, nie ma dofinansowania. Wszyscy robili na około, tylko dla Rydzyny nie było 
dofinansowania. Tak samo było to, co dzisiaj Pan Burmistrz przeczytał, przetarg na dach, ulica 
Leszczyńskiego. Nie, gdzie tam, nie leci. A mieszkańcy zgłaszają, radny, przyjdź zobacz, bo nam leci za 
kołnierz jak jest ulewa. I wreszcie gdzieś, jakaś wizja lokalna czy ktoś poszedł, zobaczył i wreszcie 
doszedł, bo ja nie wiem, nie chcę nikogo obrażać, ale przemyśleń jakiś i zostało to zrobione. Ja myślę, że 
wreszcie to zostanie uporządkowane. Na komisji mówiłem, też wczoraj. Mamy baner przy wjeździe od 
Leszna. Perła baroku. Pomnik historii. Już nie wspomnę, że nawet się tym tytułem nie umiemy chwalić, 
bo tabliczka jest 2 cm na 3. Pomnik historii. To już omijam. Już nie chcę tu wdrażać tego tematu, bo 
zostało przegłosowane na temat Pana od promocji. Ja tyle lat o to zabiegałem i cały czas mówię, że 
promocji nie ma i to mnie najbardziej boli. Jeszcze jeden temat. Ścieżka rowerowa, na odcinku od 
Augustowa do ronda w Kaczkowie. Tyle razy też interpelowałem. Jak firma przyjechała, ja się 
ucieszyłem. Zaczęli robić po tylu latach. Ja tylko mam pytanie, do włodarzy naszego miasta. Czy ktoś 
był... Nie mówię, że Pan Burmistrz musi jechać czy Pan Skarbnik. Czy ktoś z pracowników, był zobaczyć 
pracę tych ludzi tam? Ja wam tylko powiem, sąsiedzi, to jest za mało powiedziane. No jak można? Jest 
odcinek od Augustowa do ronda, Pan Leszek, proszę sobie pojechać. Tu zrobione, przysypane piaskiem, 
dziura. Przysypane, dziura. Ja nie wiem jak można, jak robimy, widzą jak to wygląda. Mają zlecone tę 
pracę i robią w jednym miejscu, dziurę zostawiając, zapadlisko, jadą w drugie miejsce. Proszę sobie tam 
jechać, zobaczyć. Zdjęcie tylko na Facebooku. Ja już chciałem to zrobić. Ale mówiłem, już raz, dwa razy 
takie coś zrobiłem, to później był hałas, że robię zdjęcia, że robię sobie pod publiczkę, że sobie nabijam 
jakiś głos. Ale oni nas ośmieszają w tym momencie. To nie jest, że radny Patek ma jakieś widzimisię, bo 
my wszyscy korzystamy z tej ścieżki. I że tam jeszcze nic się nie stało, to dziękujmy chyba temu na górze. 
Jeszcze jedna taka sprawa. Bumerang. To jest jak bumerang. Ja wiem, że długo o tym nie mówiłem jakiś 
czas temu, bo to było mówione. Temat bankomatu PKO. Była agencja, mieszkańcy mogli sobie wypłacać, 
jak nie było bankomatu. Nie ma agencji, nie ma bankomatu. Nie wszyscy mają auta. Ludzie są starsi.  
I teraz, gdzie my z tym problemem? Nikt nie chce nas słuchać. Dostałem odpowiedź, że zostało 
przedstawione dyrekcji banku, chyba pięć lokalizacji i żadne im się nie podobało, że nie w tym miejscu. 
To ja czegoś nie rozumiem. Mieszkańcy mówią, że nie mają się do kogo zgłaszać. I z Panem Burmistrzem, 
nie wiem, czy z Panem Burmistrzem rozmawiamy, ale tak mówią. Jest problem dla nich. Dla tych 
starszych mieszkańców, bo maja na przykład, gdzie tu iść wypłacić pieniądze? Gdzie z tym jechać? 
Problem. Na koniec jeszcze muszę powiedzieć, do Pana Dyrektora Szkoły w Dąbczu. Gdzieś tam przykra, 
ale ja opowiem o miłych rzeczach. Chcę pochwalić kółko filmowe. Byłem tu na seansie charytatywnym, 
na filmie Ostatnia Kołysanka. I tu chcę pogratulować, przede wszystkim tej młodzieży, zaangażowanie 
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swoje. Ale przede wszystkim Panu Jackowi Ptaszyńskiemu, nauczycielowi języka angielskiego, który po 
prostu ich zaraził tą pasją filmową. Jak ktoś nie widział tego filmu, polecam. Zobaczycie piękne ujęcia 
gorzelni, w środku. Domu Ogrodnika. Naprawdę, proszę obejrzeć, bo to jest... Naprawdę, poproszę 
gratulować Panu Jackowi i młodzieży, za odwagę przede wszystkim, ale zarażanie tą pasją swoją, tej 
młodzieży, gdzie my mówimy, że młodzi ludzie nic. Trzeba im naprawdę pokazać może jakiś cel, że jest 
to do osiągnięcia, nawet w takiej małej miejscowości. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo, żeby uporządkować. Zgłosił się Pan Piotr Burda. Nie wiem, czy w innym wątku, czy 
tym? Tak, dobrze. Później Pan Tomasz Szulc i Pan radny Bonifacy Skrzypczak. Bardzo proszę. 

RADNY PIOTR BURDA: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu. Tutaj słuchając Pana radnego, tylko nie wiem, czy umkło mu 
to co mówiłem, bo tutaj zwrócił, że nie mamy osoby, która zajmuje się promocją. Mamy osobę od 
promocji i komunikacji, to mówiłem. Tylko że nie spełnia z warunków ta osoba. Ale, mamy osobę 
zatrudnioną na stanowisku promocji gminy, także. Tylko aby iść i na pewno tam broszurki, wszystko. 
Mamy promocję gminy na bieżąco. I druga sprawa. Szanowni Radni, Panie Burmistrzu, Panie 
Przewodniczący. Bardzo mi przykro, że wzorem ubiegłych kadencji powtarza się sytuacja, gdzie 
radnemu zamyka się usta. Radnemu nie daje się wypowiedzieć. W związku z tym widzę, że nie ma siły 
boksować się, bo jest taka arytmetyka radnych, jaka jest. Jest taka ilość radnych z poprzedniej kadencji, 
jaka jest. Także, żeby uniknąć takich dalszych dyskusji, tych wszystkiego, uważam, to co zawsze 
uważałem i chciałem, starałem się, żeby pewne sprawy załatwiać na swoim podwórku, które to się nie 
udaje. Dlatego muszę przejść w tryb, że tak powiem, oficjalny, urzędowy i skończyć z jałową dyskusją, 
bo nie ma tutaj z kim dyskutować. Bo zagłuszą, a jak nie, to głos odbiorą. Dlatego będę przechodził to 
w formie pisemnej i do instytucji, które na pewno się sprawami różnymi zajmą. Dziękuję bardzo. 

RADNY PAN JAN NAWROTKIEWICZ: 

Dziękuję bardzo. Ad vocem Pan radny Jan Nawrotkiewicz, bardzo proszę. Panie Piotrze, a niech mi Pan 
powie, kiedy ktokolwiek, zwłaszcza przewodniczący, zabrał Panu głos? Chciałbym przypomnieć, że  
w pierwszej swojej wypowiedzi, miał Pan ponad dziesięciominutową wypowiedź i teraz prawie 
dwuminutową. Niech mi Pan powie, kiedy ktokolwiek, czy ja, jako przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 
czy Pan Roman, jako przewodniczący Rady, zabrał Panu głos. Więc proszę nie insynuować. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, ja tylko.... Bardzo proszę. 

RADNY PIOTR BURDA: 

Ja naprawdę nie chcę dyskutować, bo mówię, bo ja skończyłem dyskusję. Jak Pan by słuchał ze 
zrozumieniem, to Pan by słuchał. Ja powiedziałem wyraźnie. W ubiegłej kadencji jako sołtys, odbierano 
mi głos! Limit zrobiono dwóch minut, trzech minut. Bo się nie chce słuchać tego, co powie prawdę! 
Lubicie słuchać to, co chcecie słuchać. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. To ja też tylko informacyjnie. Faktycznie, w tej kadencji ja Panu nie odbierałem głosu. 
Ale nie ma limitu. Szanowni Państwo, Rada Miejska jest tworem gremialnym i proszę szanować się 
nawzajem. Pan mówi swoje, każdy ma szacunek do wypowiedzi. Jeżeli Pan radny Jan Nawrotkiewicz 
złożył wniosek formalny, ja muszę go przegłosować. I proszę nie mówić, że komuś się knebluje słowa, 
bo to w poprzedniej kadencji było zupełnie inaczej. Powiedziałem, że teraz nie będę nikomu 
przeszkadzał. Niech wypowiada nawet 20 minut. Ale proszę nie mówić, że to robię, bo to jest nie w 
porządku. Powiedział Pan, że zaczyna się znowu to samo, co było ten. Dobrze. I kropka, kropka. Ad 
vocem? Wniosek formalny. Pan Jan Nawrotkiewicz. Bardzo proszę. 
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RADNY PAN JAN NAWROTKIEWICZ: 

Zgłaszam wniosek formalny, o zamknięcie dyskusji w tym temacie. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Będzie głosowanie nad wnioskiem, na temat dyskusji, która przed chwilą się toczyła. 
Szanowni Państwo, przechodzimy do głosowania nad wnioskiem formalnym Pana Jana 
Nawrotkiewicza, o zamknięcie dyskusji, właśnie przed chwilą prowadzonej. Jeszcze raz powtarzam, to 
nie zamknięcie punktu wolne głosy i wnioski. Bardzo proszę o poniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 
Dziękuję bardzo, informuję Wysoką Radę, że dyskusja została zakończona 12 głosów za przy 2 głosach 
przeciwnych. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek formalny radnego Jana Nawrotkiewicza o zamknięcie dyskusji.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 12, NIE: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (12) 

Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Łukasz Wleklik 

NIE (2) 

Piotr Burda, Tomasz Szulc 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze. Szanowni Państwo, Pan radny Tomasz Szulc. Bardzo proszę, udzielam głosu. 

RADNY TOMASZ SZULC: 

Dziękuję Panie Przewodniczący za głos. Korzystając z okazji, że tu jest Pan mecenas, ja prosiłbym o 
ustosunkowanie się z Pana strony, co do artykułu 61 Konstytucji Rzeczypospolitej. Dobrze, dziękuję 
bardzo. Mogę tylko dopowiedzieć tak w skrócie, która nam daje jako obywatelom, prawo do informacji 
o działalności organów władzy publicznej oraz osób, pełniących funkcję publiczną. I tutaj nie mówię jako 
radny, tylko jako osoba publiczna. Także, jeżeli dzisiaj Pan nie jest w stanie, nam tutaj opowiedzieć, to 
ja na następną sesję proszę o zreferowanie, żeby później nie było, że jako, pójdę jako osoba na jakąś 
sprawdzenie dokumentów do gminy, a to, co tutaj wyczytałem sobie w międzyczasie, to zgodnie z tym 
artykułem Konstytucji, mam takie prawo. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Oddaję głos, pan radca prawny. Bardzo proszę. 

RADCA PRAWNY KRZYSZTOF PIETRZAK: 

Słychać mnie, tak? Już widzę, tu grubo teraz idziemy, tak. Teraz już nie, pomijamy wszystkie ustawy po 
drodze i od razu na Konstytucję się powołujemy. Ja bym chciał wiedzieć tylko, Panie radny, kto ogranicza 
jakieś prawa, właśnie z tego artykułu, który Pan zacytował? Czego Pan tak naprawdę nie może 
zrealizować, w ramach uprawnienia z Konstytucji, na które Pan się powołuje? Ustalmy może jedno. Ja 
czuję się kompetentny na gruncie, na którym się wypowiadam jako prawnik. Mogę powiedzieć tylko 
tyle, że Konstytucja jest najwyższą z ustaw, a rozwinięcie Konstytucji, następuje w ustawach i w aktach 
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niższego rzędu. I takie ustawy mamy. Mamy ustawę o samorządzie gminnym, w której mamy 
uregulowane mnóstwo rzeczy, które dotyczy funkcjonowania tych organów, naszych tutaj gminnych. 
Mamy też statut, który jest aktem prawa miejscowego, który doregulowuje pewne kwes<e. I wszystko, 
co jest związane z funkcjonowaniem samorządu gminnego, jest absolutnie jasne. Przynajmniej, myślę, 
że dla prawników, dla praktyków, dla samorządowców, którzy, no tak jak Pan, już nie pierwszą kadencję 
tak naprawdę zasiada przecież. Bo Pan już był wcześniej radnym w powiecie, tak? Także nie, kompletnie 
nie rozumiem, ja też nie jestem na egzaminie, tak naprawdę, z prawa konstytucyjnego, żeby mnie Pan 
przepytywał teraz, na temat mojej jakby wiedzy o tym artykule. To jest myślę tak jasne, że to nawet nie 
będąc prawnikiem wiadomo, że każdy obywatel ma prawo tak naprawdę, się dowiedzieć. Ja nie chcę 
się wypowiadać za inne instytucje i organy, bo przez ostatnich tam powiedzmy ileś lat w Polsce, różnie 
to na różnych szczeblach wyglądało. I dziennikarze i różne osoby, które interesowały się różnymi 
sprawami, miały duży problem tak naprawdę, żeby się o pewne rzeczy dowiedzieć. Natomiast nigdy,  
i to mogę powiedzieć z pełnym przeświadczeniem, z pełną powagą, jak tutaj jesteśmy gdzieś tam, 
przynajmniej ja, Pan Burmistrz, Wiceburmistrz, Pan Skarbnik, jak funkcjonujemy tutaj już ładnych parę 
lat, nigdy, i to mówię absolutnie z pełnym przekonaniem, nikomu żeśmy, nikogo nie utrudniali, nie 
zamykali nikomu ust. Wszelkie informacje, o które były pytania, wszelkie dane, o które byliśmy 
zapytywani, zawsze z pełną transparentnością przekazywaliśmy. Zawsze. Natomiast powiem jeszcze coś 
więcej. Jak ktoś uważa, że coś wie, że coś znalazł, uprawdopodobnił, natrafił na jakiś trop, na 
przestępstwo. Przecież obowiązek obywatelski, tak naprawdę, jak już mówimy o takich prawach  
i obowiązkach, z KPK wynika jasno, tak? Trzeba zawiadamiać instytucje. Od tego są organy ścigania. 
Jeżeli ktoś uważa, że gdzieś popełniono przestępstwo, że gdzieś nastąpiło jakieś przekroczenie 
uprawnień, ma swój obywatelski obowiązek do realizacji tego, tak naprawdę prawa, tak? A nie 
uprawianie takiej tutaj, trochę quasi-polityki, tak naprawdę i próba mówienia tygodniami czy 
miesiącami o tym, że coś tutaj wiem, coś słyszałem, coś widziałem, gdzieś coś jest nie tak. A tak 
naprawdę, to właściwie żadnej treści z tego nie ma. Bijmy pianę, tak, Panowie? Bo tutaj, nie ma w tym 
nic tak naprawdę, co by tak naprawdę świadczyło o tym, że tutaj ktoś narusza demokrację. Albo, że tak 
naprawdę ktoś jakiejś informacji nie chce udzielić. Skupmy się na pracy, Panowie. Skupmy się na pracy, 
a nie opowiadajmy, tak naprawdę takich populistycznych dyrdymałów, bo tutaj trochę to, tak naprawdę 
od ostatnich iluś tam miesięcy i tygodni zalatuje. I tak, jak się Panowie odwołujecie, że w poprzednich 
kadencjach było źle, ja mam zupełnie inną ocenę. Od strony prawnej, było bardzo poprawnie. Nigdy nie 
mieliśmy jeszcze takiej kadencji, żeby było tyle dyskusji, a tak mało pracy. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Ja bardzo serdecznie dziękuję za ten głos w dyskusji, za merytorykę. Bardzo proszę, czy Pan jeszcze 
chciałby coś dodać?  

RADNY TOMASZ SZULC: 

Ja tylko, ja tylko raczej... dopowiem tylko tyle. Przysłuchując się dyskusji między Przewodniczącym 
Komisji Rewizyjnej, nie jestem w Komisji Rewizyjnej, a w międzyczasie wygooglowałem sobie, jak 
obywatel może i przez to, tu zadałem Panu pytanie. Czy jako obywatel, mogę wejść do urzędu i zażądać 
informacji na temat danej działalności, danej inwestycji i tak dalej. Czy to mi zostanie od ręki udzielone. 
I czytając artykuł, który mi się w Internecie wyświetlił twierdzę, że akurat mam takie prawo. I tylko 
zadałem pytanie, czy mogę z tego skorzystać. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Tak, bardzo proszę.  

RADCA PRAWNY KRZYSZTOF PIETRZAK: 

Jedno zdanie tak naprawdę, bo teraz Pan doprecyzował tak naprawdę. No jest przecież ustawa  
o dostępie do informacji publicznej, o tym też już wcześniej wspominałem, mówiąc tutaj o spotkaniu, 
które miało miejsce z Panem radnym Piotrem Burdą. I każdy z Panów, niezależnie od tego, czy jest 
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radnym, czy nie, ma prawo jako obywatel, skorzystania z tej ustawy. My w Urzędzie dostajemy takich 
zapytań mnóstwo, tak, na różne tematy, z różnych dziedzin. I ta informacja, udzielana jest praktycznie 
z dnia na dzień. Oczywiście, tam obowiązują terminy, w tej ustawie, my tych terminów dochowujemy. 
Oczywiście sprawdzamy też, czy to stanowi informację publiczną, czy to nie jest któraś z informacji, 
objęta kozulą poufności albo stanowiącą ochronę danych osobowych. I ta ustawa, jest w pełni przez 
samorząd rydzyński realizowana. I to jest rozwinięcie przepisu ustawowego, który stanowi pewnie 
rozwinięcie tej normy konstytucyjnej, o której Pan wspomniał. Natomiast poza tym dostępem do 
informacji publicznej, na prawach tej ustawy, gdzie można ten wniosek złożyć i uzyskać tę informację, 
macie Państwo jeszcze prawo skorzystania jako radni, z artykułu 24 ust. 2. Tam też jest mowa o tym, że 
macie dostęp do informacji, macie dostęp do tego, co się w urzędzie dzieje. Ale to nie może być żadna 
samowolka. To nie może być jakaś jednoosobowa kontrola. To też musi się odbywać, co wyraźnie 
podkreślam i co mówi też przepis, z poszanowaniem ochrony danych osobowych. I to nie jest tak, że 
można sobie wejść z ulicy, tak naprawdę zaczepić pierwszego, lepszego pracownika i od niego zażądać 
akt sprawy, na przykład, nie wiem, Kowalskiego. Czy tak naprawdę, konkretnej jakiejś działki albo jakiejś 
sprawy podatkowej. No nie tak, Panowie, to wygląda, tak? Dostęp do informacji owszem, tak, dostęp 
do informacji publicznej. Ale to nie są dane, które tak naprawdę są jakieś anonimowe. Znaczy, one są 
właśnie anonimowe. Nie są tak naprawdę tam podane dane adresowe, nie są podane dane wrażliwe 
tych osób, których to dotyczy. W zestawieniu, tak naprawdę można je dostać. Natomiast to nie oznacza, 
tak jak odnoszę wrażenie, niektórzy z Panów myślą, że mogą wejść i tak naprawdę poprosić o, tę teczkę, 
chciałbym zobaczyć, tak? No tak to nie działa, Panowie. No, obojętnie czyją, tak? Także, i myślę, że 
Panowie też byście nie chcieli, żeby w postępowaniach, w których Wy jesteście stroną, żeby ktoś 
przychodził tak naprawdę i powiedział: ja jestem radnym, poproszę, o, to chciałbym zobaczyć, tak? No 
tak prawo nie działa. Natomiast, proszę tak też nie mówić o tym, bez jakiejś refleksji, że ktoś tutaj czegoś 
nie realizuje albo tak naprawdę komuś zamyka usta. Naprawdę apeluję o odrobinę odpowiedzialności i 
takiej przyzwoitości. Nikt nikomu nie zamyka ust i nikt nikomu tak naprawdę, żadnych praw nie 
ogranicza. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Kończymy, tak? 

RADNY TOMASZ SZULC: 

Ja tylko korzystając z okazji, bo tu Pan mecenas zaczął ten temat, bo jako radny, jako rolnik, jako 
wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, biorę udział... Tak trochę z innej beczki, ale w jednym kierunku. 
Biorę udział w wszystkich spotkaniach z rolnikami, odnośnie spółek melioracyjnych. I mamy problem 
jako spółki, z informacją, bo nie wszyscy nowi właściciele, zgłaszają się nam do spółek. I czy dostaniemy 
informację? To przecież nakazy płatnicze idą do wszystkich. Chodzi o, kto ma grunty, kto kupił, żeby 
nakaz płatniczy do spółek mu wystawić. Bo nie wiemy do kogo się już udać. A powinno być solidarnie, 
że wszyscy płacą składki do spółek melioracyjnych. Te rowy, to jest dobro ogólne. Oddziaływanie na 
meliorację, na rowy, powinni wszyscy ponosić. Czy to są domy mieszkalne, czy to są pola uprawne. 
Niestety, ta woda tymi rowami spływa. Państwo jakby, częściowo nam dofinansowuje te nasze prace,  
a to i tak, cały czas są za małe pieniądze. Bo twierdzę, że jeżeli wszyscy by zapłacili składki, no to by 
było, wiadomo, te budżety by były o wiele większe, można by było zrobić więcej. I nie byłoby sytuacji, 
jak tu radna już wielokrotnie powtarzała i że te rowy tam są niewykoszone, niewykopane i tak dalej, bo 
cały czas brakuje tych środków. I tu moja intencja jest taka, żeby po prostu dostać wykaz na bieżąco, 
kto, jakie grunty. Znaczy tych co mamy rolników, właścicieli gruntów, to nie, tylko teraz właśnie  
o uzupełnienie. Żeby za pośrednictwem urzędu właśnie, uporządkować te sprawy właścicielskie i żeby 
te osoby wciągnąć w nakazy płatnicze. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Kto odpowie? Pan Wiceburmistrz, tak, widzę zgłasza się. To bardzo proszę i później 
kończymy już ten wątek. Pan rady Bonifacy Skrzypczak zabierze głos. Bardzo proszę. 



26 

 

WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

Panie przewodniczący, chciałbym tutaj zająć głos, no jakby odpowiedź. Chciałbym tylko zwrócić, bym 
powiedział, jako mieszkaniec tej gminy, na jedną rzecz, że to jest Sesja Rady Miejskiej, a nie konkurs 
pytania-odpowiedzi, tak? Ponieważ tą wiedzę, którą co niektórzy Państwo radni pytają, powinna być 
wiedzą powszechną, jeżeli biorą dietę za posiadanie mandatu radnego. Jednocześnie mam prośbę do 
Pana Przewodniczącego, o zorganizowanie odpowiedniego szkolenia w zakresie funkcjonowania 
mandatu radnego. Najlepiej, gdyby to szkolenie również mogło zakończyć się jakimś egzaminem 
końcowym, z którego pozytywny czy negatywny wynik, mógłby również być brany pod uwagę przez 
Pana Przewodniczącego, przy niektórych punktach. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo Panie Burmistrzu. Ja tylko powiem, że szkolenie będzie przez WOKiSS w Kudowie. 
Zapraszam serdecznie. Również odnośnie praw radnych. Dobrze. Bardzo proszę, udzielam głosu. Bardzo 
proszę, udzielam głosu, Pan Bonifacy Skrzypczak. 

RADNY BONIFACY SKRZYPCZAK: 

Ja już bez emocji, na spokojnie. Dokładnie. Zgadzam się tutaj z Panem Przewodniczącym Komisji 
Oświaty, że wszyscy komisje są otwarte. Jak najbardziej. Jestem za. I dlatego moja prośba jest taka, do 
wszystkich Panów przewodniczących, jeżeli będą komisje wyjazdowe, które by tak interesowały może 
wszystkich, zróbcie to proszę, nie wiem, o 15.00. Ja pracuję na przykład w szkole i mi trudno jest wyrwać 
się ze szkoły, zostawić dzieci, żeby przyjechać na godzinę 13.00 na komisję, żeby zobaczyć przedszkole. 
A z chęcią bym tam poszedł. W związku z tym, taka moja prośba na przyszłość. Ja nie mówię o wszystkich 
komisjach, tylko wyjazdowych. I wszystkich Panów przewodniczących, bo to może być komisja, nie 
wiem, pojedziemy na oczyszczalnię, pojedziemy gdzieś tam jeszcze. Zróbmy to po 15.00. Nie do 
piętnastej. I wszyscy będziemy zadowoleni. I będzie naprawdę, każdy będzie miał wybór przynajmniej, 
czy chce pojechać czy nie chce pojechać. Dziękuję bardzo. 

WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

Panie radny, ja bym chciał tylko zwrócić jedną uwagę, że mamy okres zimowy i zrobienie sesji czy komisji 
o godzinie 17.00 w budynku, w którym jest wyłączony prąd, nie ma świateł. No to nie miałoby sensu. 
Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Ad vocem Pan Tomasz Szulc. Rozumiem, że do Pana Burmistrza, tak? Bardzo proszę. 

RADNY TOMASZ SZULC: 

Popieram Pana tu wniosek, jak najbardziej, żeby radni uczestniczyli w szkoleniu i to szkolenie jeszcze, 
jak najbardziej jakimś egzaminem, testem. To będzie wtedy widać kto słuchał, kto się skupił nad 
szkoleniem, nad wykładowcą. Także wniosek formalny, Panie Przewodniczący, w tym roku nie jedziemy 
do Kudowy, robimy szkolenie w gminie, żeby wszyscy radni odbyli to szkolenie obowiązkowo. Także, tu 
jest mój wniosek formalny o zmianę szkolenia na miejscowe. Z tego względu, że no niestety, wszyscy 
radni już wiem, że nie pojadą. A bez sensu jest szkolić część, gdzie znowu część będzie 
niedoinformowana. Wtedy będzie tak samo, 100 procent frekwencji sołtysów. Jeden dzień zrobić dla 
radnych, drugi dzień dla sołtysów. Egzaminem zakończone. Wtedy wiemy, kto się musi jeszcze doszkolić. 
I wszystko. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze, dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, ja tylko poinformuję, że to nie tylko radni decydują, ale 
sołtysi, te szkolenie jest. Oczywiście wniosek formalny wpłynął, więc... Proszę? Panie radco, czy można 
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taki wniosek w ogóle poddać pod głosowanie? Czy jedziemy na szkole do Kudowy, czy... [śmiech] Ja wolę 
merytorycznie podejść do tematu i dopytać się. 

RADNY PIOTR PATEK: 

Ludzie, dajcie spokój z egzaminami. Radni są wybierani przez mieszkańców. Mieszkańcy im zaufali, 
mieszkańcy mają reprezentować ich potrzeby, ich problemy. I przestańcie, egzaminy. Nie o to, że się boję 
czy cokolwiek. Przestańcie... Nie chcę brzydko powiedzieć, nieparlamentarnie, tak? A jak chcemy, jestem 
za tym, niech będą szkolenia w Rydzynie. Sobota, niedziela i wszystko. Albo piątek, sobota i wszystko, i 
wszystko jest rozwiązane. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Drodzy Państwo, padła propozycja. Nie ma tutaj wszystkich, którzy będą uczestniczyć w tym szkoleniu. 
Ja pierwszy słyszę, bo nie wiem, Pan ma inne informacje. Ja jeszcze nie dostałem informacji, nie wiem, 
Pani Patrycjo, czy wszyscy już zadeklarowali chęć wyjazdu, czy nie? Bo ja pierwsze słyszę. Pan ma jakieś 
informacje, jako Przewodniczący, takiej informacji nie mam. Więc dajmy ludziom szansę... 

RADNY PIOTR PATEK: 

Pan przewodniczący będzie wydawał cenzurki, kto nie zdał, kto zdał. No ludzie, no ogarnijmy się, 
ogarnijmy się! Panie Burmistrzu, wywołał Pan niepotrzebną znowu dyskusję. Bo jak są drażliwe pytania 
do Pana, nie zawsze Pan też umie pohamować i na wszystkim, też się Pan nie zna. I proszę też, 
naprawdę, ogarnąć się, bo ja też mogę coś powiedzieć i mogę też Pana sprowadzić do ziemi, tak? 
Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze. Drodzy Państwo, bo widzę, że dyskusja gdzieś idzie w złą stronę. Drodzy Państwo, tak jak 
powiedziałem, propozycja padła wyjazdu na szkolenie do Kudowy, wyjazdowa. Można oczywiście zrobić 
szkolenie również na miejscu. Proszę poczekać najpierw na deklarację wszystkich, i sołtysów i radnych, 
i dopiero wtedy będziemy decydować. Chyba, że Pan ma jakiejś informacje, której ja po prostu nie znam, 
tak? Bo rozumiem, że 15 sołtysów jest, 15 radnych, Pan już ma informację, że nikt nie pojedzie? Czy 
wszyscy nie pojadą, czy co? No więc rozumiem, że Pan zostawił ten wniosek, tak? Szanowni Państwo, 
jesteśmy na Radzie Miejskiej, mieszkańcy na nas patrzą. A ja będę wniosek... Czy może Pan go wycofać, 
czy mam głosować to? Sami sobie wystawiamy ocenę. Głosujemy, czy jedziemy na szkolenie do Kudowy, 
czy na miejscu. Drodzy Państwo, no trochę szacunku dla samych siebie. Co robimy? Ja będę głosował, 
nie ma problemu. Czy Pan go wycofuje, czy Pan zostawia? 

RADNY TOMASZ SZULC: 

Panie Przewodniczący, ja byłem jako trzecia osoba, która się zgłosiła na to szkolenie, bo twierdzę, że na 
szkolenie, to jest mój obywatelski obowiązek jechać. Wszystko. Czy to będzie w Rydzynie, czy to będzie 
na wyjeździe. Tylko twierdzę, że w Rydzynie na miejscu, odbyłoby to się w szerszym gronie, w 100 
procentowym wtedy. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

A to, niech Pan nie mówi, że wszyscy nie jadą, tylko powiedziałem... 

 

RADNY TOMASZ SZULC: 

Panie Przewodniczący, ja słucham co Pan mówi. Proszę mnie tu nie łapać za słówka, bo nie 
powiedziałem, że wszyscy nie pojadą, tylko gdzieś usłyszałem od osób, które mi powiedziały, że nie 
pojadą. No i wszystko w temacie. Ja tylko powiedziałem, że z mojej strony kryję wszystkie koszty, które 
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będą z moją osobą związane, bo nie chcę jechać na koszty podatnika. Wniosek złożyłem, zrobimy 
głosowanie, jak wiele innych wniosków, wszystko w temacie. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Czy ktoś może złożyć wniosek daleko idący? Czy ktoś złożył wniosek formalny, daleko idący, żeby nie 
głosować tego. Mam Państwu mówić? Ale proszę złożyć wniosek. Tak, bardzo proszę. Wniosek formalny, 
Pan Karol Dembicki, bardzo proszę. Panie Przewodniczący, zgłaszam wniosek formalny  
o nieprzegłosowanie wniosku Pana Tomka Szulca. Bardzo serdecznie dziękuję. A więc będzie wniosek 
formalny, o nieprzegłosowanie wniosku Pana Tomasza Szulca. Szanowni Państwo, ja tylko Wam 
przypomnę, że Przewodniczący Rady nie może decydować sam, tak? Dlatego bardzo proszę, jest to, 
jeszcze raz, gremialne. Naprawdę robimy teraz sobie szopkę. Dobrze, Szanowni Państwo, ogłaszam  
5 minut przerwy. 

Po przerwie… 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Szanowni Państwo, wznawiam obrady VIII sesji Rady Miejskiej. Bardzo proszę, jest zgłoszony wniosek 
formalny. Pan radny Karol Dembicki, bardzo proszę. 

RADNY KAROL DEMBICKI: 

Panie przewodniczący, noszę wniosek formalny o wycofanie tego punktu z porządku obrad. Jeszcze raz, 
przepraszam - wnoszę o zamknięcie dyskusji i całego tego punktu porządku obrad. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Tego punktu 13, tak? Dobrze. Pani Patrycjo, proszę o przygotowanie. Szanowni Państwo, przechodzimy 
do głosowania nad wnioskiem formalnym, o zakończenie punktu 13, czyli wolne wnioski i informacje. 
Bardzo proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Szanowni Państwo informuję, że wniosek 
przeszedł 14 głosami za. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek formalny radnego Karola Dembickiego o zamknięcie punktu 13 porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 

TAK (14) 

Piotr Burda, Artur Chmiel, Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Grzegorz Kostka, Radosław Kulus, Jan 

Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Dawid Różyński, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Bonifacy Skrzypczak, 

Tomasz Szulc, Łukasz Wleklik 

NIEOBECNI (1) 

Marek Pietrzak 

14. Zakończenie obrad Sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej pan Roman Skiba zamknął VIII 

Sesję Rady Miejskiej Rydzyny. 

Protokołowała: Patrycja Wdowiak 

                                                                                                                   PRZEWODNICZĄCY  

                                                                                                               Rady Miejskiej Rydzyny  

 

                                                                                                                     /-/ Roman Skiba 
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